

法規名稱	營養學系博士學位資格考核作業要點 Implementation Guidelines for the Qualifying Examination for the Doctoral Degree in the Department of Nutrition	最新修正日期	105/09/13
制定單位	健康管理學院營養學系 Department of Nutrition	頁碼 / 總頁數	第1頁/共3頁

中山醫學大學營養學系博士學位資格考核作業要點

- 第一條 本要點依據「中山醫學大學營養學系博士班修業辦法」第八條訂定之。
- 第二條 本系系主任為博士候選人資格考試之總召集人，置資格考試委員會委員 3-5 位，由系主任自系上遴聘具博士學位之專任助理教授職級以上教師組成。
- 第三條 資格考口試內容為研究目標、方法、結果及方向，且須符合邏輯性及具發表潛力：
一、研究目標。
二、研究方法。
三、研究結果與方向。
- 第四條 口試評分標準：
一、口語表現20%。
二、邏輯思考30%。
三、問題處理30%。
四、研究潛力20%。
- 第五條 口試方式：
一、口試前兩週將經指導教授同意後之研究計畫送達每位考試委員。
二、口試當天以簡報方式進行報告並接受委員提問。
三、口試時間50分鐘(研究生簡報30分鐘，委員提問20分鐘)。
- 第六條 資格考試成績以70分為通過標準。
- 第七條 本細則經系務會議通過後實施，修正時亦同。

※相關附件： 評分表

※修正記錄： 105 年 09 月 13 日 105 學年度第 1 學期第 1 次系務會議通過



中山醫學大學營養學系博士班資格考試評分表

Grading Form for Doctoral Qualification Examination

姓名 Name :			
學號 Student ID :			
指導教授 Advisor :			
口試日期 Oral test date : (Y)年 (M)月 (D)日			
口語表現 Oral presentation (20%)	邏輯思考 Logical thinking (30%)	問題處理 Problem-solving (30%)	研究潛力 Research potential (20%)
(最高分以 20 分計算) (Maximum score is 20 points)	(最高分以 30 分計算) (Maximum score is 30 points)	(最高分以 30 分計算) (Maximum score is 30 points)	(最高分以 20 分計算) (Maximum score is 20 points)
總分 Total Score (滿分以 100 分計 The full score is based on 100 points) :			
委員簽名 signature :			
備註 Remark :			
1. 簡報內容為研究目標、方法、結果及未來方向，且須符合邏輯性及具發表潛力。 The content of the presentation is the research objectives, methods, results and future directions, and must be logical and have publication potential.			
2. 資格考成績以 70 分為通過標準。 The passing score for the qualifying examination is 70.			

Implementation Guidelines for the Qualifying Examination for the Doctoral Degree in the Department of Nutrition at Chung Shan Medical University

- Article 1** These guidelines are established by Article 8 of the "Doctoral Program Regulations for the Department of Nutrition at Chung Shan Medical University."
- Article 2** The Chairperson of the Department serves as the convener of the qualifying examination for doctoral candidates. The Qualifying Examination Committee consists of 3-5 members appointed by the Chairperson, who are full-time assistant professors or higher with a doctoral degree.
- Article 3** The content of the qualifying examination includes research objectives, methods, results, and directions and must demonstrate logical consistency and publication potential. Specifically:
- (一) Research objectives.
 - (二) Research methods.
 - (三) Research results and directions.
- Article 4** Evaluation criteria for the examination are as follows:
- (1) Oral presentation: 20%
 - (2) Logical thinking: 30%
 - (3) Problem-solving: 30%
 - (4) Research potential: 20%
- Article 5** Examination format:
- (1) Two weeks before the examination, the research proposal, with the consent of the advisor, is submitted to each committee member.
 - (2) On the examination day, the candidate presents a brief report and answers questions from the committee.
 - (3) The duration of the examination is 50 minutes (30 minutes for the student presentation and 20 minutes for committee questions).
- Article 6** The passing score for the qualifying examination is 70.
- Article 7** These guidelines shall be implemented upon approval by the Department Council, and any amendments shall follow the same process.